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PROTOKÓŁ NR 30/2014 
Z POSIEDZENIA 

KOMISJI O ŚWIATY, KULTURY I KULTURY FIZYCZNEJ 
RADY POWIATU NOWOTOMYSKIEGO 

z dnia 17 marca 2014r. 
 

W posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, które odbyło się w dniu 18 marca 
2014r. w Zespole Szkół nr 2w Zbąszyniu udział wzięli członkowie Komisji oraz Andrzej Wilkoński – 
Starosta Nowotomyski, Tomasz Szulc – Wicestarosta, Janusz Daszkiewicz – Skarbnik Powiatu,Maria 
Hryniak – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Tomyślu, Maciej Olejarski – Zastępca 
Dyrektora PUP, Marek Furman – Dyrektor Zespołu Szkół Nr 2 w Zbąszyniu oraz Monika Perz – 
Kierownik Wydziału Edukacji i Rozwoju. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji powitał wszystkich członków Komisji oraz zaproszonych gości, a 
następnie odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Analiza zatrudnienia w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 
Powiat pod kątem stopni awansu zawodowego. 

2. Szkolnictwo, a rynek pracy w dobie kryzysu. Perspektywy i kierunki rozwoju szkolnictwa 
zawodowego. Zatrudnienie absolwentów szkół, dla których organem prowadzącym jest 
Powiat. 

3. Analiza materiałów na sesję i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu 
4. Wnioski i opinie Komisji. Sprawy RóŜne. 
Przewodniczący zapytał, czy do porządku obrad są jakieś uwagi? Uwag nie było. 
Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie. 
Wszyscy członkowie Komisji głosowali „za” jego przyjęciem. 

 
Na wstępie Przewodniczącypodziękował Dyrektorowi Markowi Furmanowi za moŜliwość 

skorzystania z pomieszczeń Zespołu Szkół Nr 2 w Zbąszyniu w celu odbycia posiedzenia Komisji i 
poprosił Dyrektora o przedstawienie swojej jednostki. 

Dyrektor Marek Furman przedstawił funkcjonowanie oraz ofertę Szkoły z podziałem na 
poszczególnekierunki tj. technikum, liceum ogólnokształcące dla dorosłych i zasadnicza szkoła 
zawodowa. Dyrektor przedstawił takŜe osiągnięcia uczniów oraz atuty nauki w Zespole Szkół nr 2 w 
Zbąszyniu. 

Przewodniczący podziękował Dyrektorowi za przekazane informacje, a następnie przeszedł do 
punktu 1 porządku obrad i poprosił Panią Monikę Perz o omówienie tematu związanego z analizą 
zatrudnienia w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat. 

Monika Perz – Kierownik Wydziału Edukacji i Rozwoju–W powiecie nowotomyskim jest     6 
szkół ponadgimnazjalnych, Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy, Poradnia Psychologiczna i 
Zespół Placówek Oświatowych. Łącznie w tych placówkach pracuje 291 osób na 251 etatach. 
Poszczególne etaty dzielą się na: nauczycieli staŜystów – 23 osoby na ok. 14 etatach, nauczycieli 
kontraktowych – 38 osób na ok. 31 etatach, nauczycieli mianowanych – 93 osoby na ok. 79 etatach 
oraz nauczycieli dyplomowanych – 137 osób na ok. 123 etatach. 

Szczegółowa analiza zatrudnienia stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący – Czy te dane zmieniły się jakoś w stosunku do lat poprzednich? 
Monika Perz – Kierownik Wydziału Edukacji i Rozwoju– Nie przygotowaliśmy takiego 

porównania. Mamy tylko dane na dzień 28.02.2014r. 
Przewodniczący zapytał, czy do przedstawionego materiału są pytania lub uwagi? 
Członek komisji Michał Dziewiałtowski-Gintowt – Czy posiada Pani wiedzę na temat 

zatrudnienia nauczycieli emerytów? 
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Monika Perz – Pojedyncze przypadki na pewno występują, natomiast na dzień dzisiejszy nie 
jestem w stanie odpowiedzieć na to pytanie.  

 
Przewodniczący poprosił o przygotowanie danych na temat zatrudnienia nauczycieli 
emerytów. 
 
Przewodniczący przeszedł do punktu 2 porządku obrad i o zabranie głosu poprosił Zastępcę 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy - Macieja Olejarskiego. 
Maciej Olejarski  – Stopa bezrobocia w Powiecie Nowotomyskim w roku ubiegłym wynosiła 

6,6%, co stanowi 4 miejsce, jeŜeli chodzi o najmniejszy procent w województwie wielkopolskim. 
Bezrobotnych, zarejestrowanych w PUP w Nowym Tomyślu, było 1979, gdzie 985 osób to kobiety, a 
994 osoby to męŜczyźni. Najwięcej zarejestrowanych było w wieku poniŜej 35 roku Ŝycia. Jeśli 
chodzi o wykształcenie osób bezrobotnych, największy procent stanowią osoby z wykształceniem 
zasadniczym zawodowym - 38% zarejestrowanych. Gminy, w których było najwięcej osób 
bezrobotnych, to kolejno: Nowy Tomyśl – 641 osób, Opalenica – 388 osób, Lwówek – 336 osób, 
Zbąszyń – 332 osoby, Kuślin – 153 osoby oraz Miedzichowo – 129 osób. Środki wydatkowane na 
instrumenty i usługi rynku pracy w roku ubiegłym wyniosły 3329,4 tys. zł.Najwięcej wydatkowano na 
staŜe – 52% tej kwoty i kolejno na dotacje, doposaŜenie stanowisk pracy, prace interwencyjne, 
szkolenia.Najmniej, bo 1% wydano na prace społeczno-uŜyteczne oraz roboty publiczne. Liczba osób 
korzystająca z usług doradców zawodowych w roku 2013 wyniosła 3317, a liczba korzystających z 
usług lidera klubu pracy to 284 osoby. Planowana kwota wydatków na aktywne formy zwalczania 
bezrobocia w roku 2014 wyniosła łącznie 3350,9 tys. zł. Planowana liczba osób korzystających z 
instrumentów rynku pracy w roku 2014 wynosi 480. 
 

Członek Komisji Michał Dziewiałtowski-Gintowt  – Jak przedstawiają się dane dotyczące 
bezrobocia wśród nauczycieli? 

Maria Hryniak - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Liczba osób zarejestrowanych w 
Urzędzie Pracy upowaŜnionych do wykonywania zawodu nauczyciela wynosi 32 osoby. 

Starosta – Prosiłbym o przybliŜenie tematu związanego ze szkoleniami. 
Maciej Olejarski  – Szkolenia dla osób bezrobotnych są finansowane z Funduszu Pracy oraz 

Europejskiego Funduszu Społecznego. Finansowane są zarówno szkolenia grupowe, jak równieŜ 
indywidualne. Podobnie jak w roku ubiegłym finansowane są m.in. kursy komputerowe, czy szkolenia 
na wózki widłowe. Na organizację szkoleń w roku ubiegłym wydano łącznie kwotę w wysokości 
121,5 tys. zł. W roku 2013 na szkolenia skierowano  83 osoby bezrobotne. 

Przewodniczący – Po jakich kierunkach mamy najwięcej absolwentów szkół, którzy są 
zarejestrowani w Powiatowym Urzędzie Pracy? 

Maria Hryniak - Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Nie posiadam przy sobie takiego 
zestawienia, ale zostanie przygotowane i dostarczone na następne posiedzenie Komisji. 
 

Przewodniczący poprosił o przygotowanie na kolejne posiedzenie Komisji, zestawienia 
dotyczącego zatrudnienia absolwentów szkół. 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania lub uwagi? Pytań i uwag nie było. 
Szczegółowy raport dotyczący rynku pracy w Powiecie Nowotomyskim stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 
 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Komisji przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad: „Analiza materiałów na sesję i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu”. 

1) Sprawozdanie Starosty Nowotomyskiego z działalności Zarządu Powiatu 
Nowotomyskiego w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś pytania lub uwagi? 
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Wszyscy członkowie Komisji jednogłośnie głosowali „za” pozytywnym zaopiniowaniem 
sprawozdania Starosty z posiedzeń Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
 

2) Projekty uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
a) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miedzichowo. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania lub uwagi? Pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wszyscy obecni członkowie Komisji głosowali „za” pozytywnym zaopiniowaniem 
przedmiotowego projektu uchwały. 

 
b) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Nowy Tomyśl. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania lub uwagi? Pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wszyscy obecni członkowie Komisji głosowali „za” pozytywnym zaopiniowaniem 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
c) udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Zbąszyń. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania lub uwagi? Pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wszyscy obecni członkowie Komisji głosowali „za” pozytywnym zaopiniowaniem 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 

d) zmiany budŜetu na rok 2014. 
Projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu na rok 2014 omówił Skarbnik Powiatu. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania lub uwagi? Pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wszyscy obecni członkowie Komisji jednogłośnie głosowali „za” pozytywnym 
zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwały. 
 
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-2022. 
Projekt uchwały omówił Skarbnik Powiatu. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania lub uwagi? Pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wszyscy obecni członkowie Komisji jednogłośnie głosowali „za” pozytywnym 
zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwały. 

 
f) wyraŜenia zgody na zawarcie umów najmu lokali uŜytkowych. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania lub uwagi? Pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Wszyscy obecni członkowie Komisji jednogłośnie głosowali „za” pozytywnym 
zaopiniowaniem przedmiotowego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący przeszedł do punktu: Wnioski i opinie Komisji. Sprawy róŜnei zapytał, czy 

członkowie Komisji składają jakieś wnioski? Nikt się nie zgłosił. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu 
i zakończył spotkanie. 
 
        Przewodniczący  
         Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
 
       /-/ Tomasz Szczechowicz 
 
Protokolant: 
Michał Opala 


